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Wonen-Vlaanderen  -  Toegang tot databank financiële transacties

In De Tijd van 23 november 2017 stond het volgende te lezen:

“De fiscus en het gerecht zullen toegang krijgen tot een grote databank die zowat het 
volledige geldverkeer in ons land zal bijhouden. Die databank zal voor iedereen in ons 
land bijhouden welke rekeningen hij heeft, welke leningen hij kreeg, waar hij een kluis 
huurt, waar in het buitenland hij rekeningen aanhoudt, en of hij cash kreeg uit of 
overmaakte naar het buitenland via kantoren als Western Union. (…) Dat blijkt uit een 
voorontwerp van wet van de ministers van Financiën Johan Van Overtveldt (N-VA) en 
van Justitie Koen Geens (…) Het gaat om een gevoelige uitbreiding van het in 2011 
opgerichte 'centraal aanspreekpunt' bij de Nationale Bank van België. Nu al moeten de 
banken in ons land één keer per jaar de nummers van alle bankrekeningen en andere 
financiële contracten doorgeven die het voorbije jaar actief waren. Maar zo'n jaarlijkse 
momentopname maakt de informatie in het register te vaak achterhaald. Daarom maken 
de ministers er een 'dynamische' databank van, die regelmatig zal worden 
geactualiseerd. Eerst hadden alleen de belastingcontroleurs toegang tot het register bij 
de Nationale Bank, maar sinds juli vorig jaar ook alle openbaar aanklagers, onderzoeks- 
en strafrechters en notarissen. Het gerecht en de fiscus zullen op een elektronische, 
beveiligde manier de nieuwe gegevens kunnen opvragen. De betrokken instellingen zoals 
de Nationale Bank, de verzekeraars en de banken, krijgen de tijd om hun IT-
infrastructuur aan te passen.”

Het lijkt dat deze databank een aantal gegevens zal genereren die buitenlands bezit 
onomstotelijk zullen kunnen bewijzen, net als bezit in vennootschappen. De controle 
hierop blijft een pijnpunt waar Wonen-Vlaanderen mee blijft kampen. Het lijkt dan ook 
een bijzondere opportuniteit om van deze gegevens gebruik te kunnen maken.

1. Is de minister op de hoogte van het voornemen van de federale overheid inzake de 
verruiming van financiële databewaring en -vergaring? Zo ja, werd de Vlaamse 
overheid hierbij betrokken? 

2. In hoeverre zullen de diensten van Wonen-Vlaanderen in het kader van onderzoek 
naar buitenlands bezit of bezit in vennootschap gebruik kunnen maken van deze 
fiscale databank? Indien wel, gebeurt dit via rechtstreekse ontsluiting of via een 
formele detailvraag per casus aan de federale overheid? Indien niet, overweegt de 
minister dit te verzoeken aan de bevoegde federale collega’s?
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ANTWOORD 
op vraag nr. 172 van 15 december 2017
van MARC HENDRICKX

1. Ik ben op de hoogte van dit federale initiatief maar ik ben hier niet bij betrokken.

2. Administratief zullen de mogelijkheden van die databank bekeken worden. Indien dit 
opportuun blijkt, zal ik in overleg treden met mijn federale collega met het oog op het 
kunnen gebruik maken van deze fiscale databank. 


